
Aan: de Minister mevrouw C. van der Wal-Zeggelink 

Geachte minister, 

U bent voornemens de jacht op het konijn in alle provincies niet te openen voor het komende 
jachtseizoen omdat de populatie van het konijn landelijk een sterk dalende trend vertoont. 
Daarnaast bent u voornemens voor het komend seizoen (2022/2023) de jacht op de haas niet te 
openen in de provincies die voor de haas een dalende populatietrend tonen, namelijk Groningen, 
Limburg en Utrecht. Voor het niet openen van de jacht is een wijziging van de Regeling 
natuurbescherming, en beleidsneutrale voortzetting onder de Omgevingswet (die 1 januari 2023 in 
werking treedt), noodzakelijk. Het ontwerp van deze wijzigingsregeling is gepubliceerd voor 
internetconsultatie en vandaar hierop mijn reactie. De ontwerpregeling betreffende het komende 
seizoen niet openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen (regionaal) is een overbodig 
voorstel. Een voorstel gemaakt van achter een bureau en niet gebaseerd op werkelijke feiten. er 
bestaat grote kans dat door dit voorstel de stand van haas en konijn meer achteruit dan vooruit zal 
gaan. Boeren, jagers, echte kenners en natuurvrienden die dagelijks in het veld aanwezig zijn 
begrijpen wat ik bedoel. Jacht is geen oorzaak van de achteruitgang van deze diersoorten. De 
belangrijkste zijn habitatverlies, afgenomen kwaliteit van het leefgebied en toegenomen bevolking 
en bij ons in het Zeeuwse sterke toename recreatiedruk. Tevens neemt de predatiedruk vanuit met 
name natuurgebieden in het beheer van grote terreinbeherende organisaties significant toe de 
laatste jaren en als er dan nog veel regen valt als de jonge hazen geboren worden neemt de stand 
inderdaad dat betreffende jaar af.  Wij zien als we buiten zijn altijd de duinen als waterkering 
rondom onze woonomgeving liggen en zoals u en wij dat kunnen zien heb je duintoppen en 
duindalen en als je onderweg bent naar de top weet je niet hoe diep het dal erachter is, zo gaat het 
ook met de stand van hazen en konijnen. Wij tellen al vele jaren, en kunnen die cijfers aantonen en 
hebben de afschotcijfers van hazen en konijnen over meer dan 35 jaar van ons jachtveld ter 
beschikking en die onderbouwen ons betoog.  Ik hoor momenteel zelfs van verschillende boeren in 
mijn jachtveld dat ze de laatste jaren weer meer hazen zien en dat er hier en daar ook weer 
hazenschade gaat optreden waardoor de noodzaak weer kan gaan ontstaan om hazen in de zomer te 
gaan schieten zeker als ze door jachtsluiting in de herfst niet meer geschoten kunnen worden en dat 
willen we zeker niet. Verder gaat u voorbij aan het feit dat de vele jagers als onbetaalde vrijwilligers 
allerlei biotoopverbeteringen doen en aan predator bestrijding doen, valwild afhandeling etc. Ze 
hebben hiervoor een professionele opleiding gevolgd en zijn met passie en overleg vele uren per 
week in het veld doende en dat onbetaald. Ik hoor al van verschillende vrijwilligers dat ze 
voornemens zijn om als het tot een daadwerkelijke jachtsluiting gaat komen om dan ook maar te 
stoppen met een aantal  van deze activiteiten door de miskenning van alle goede zorgen die ze voor 
de natuur overhebben. Daarbij komt dat een goed jager in goede jaren geniet van de rente van zijn 
kapitaal en in de mindere jaren ook met  minder genoegen neemt ( lees als er veel wild zit wordt er 
meer geschoten dan in jaren dat er minder zit). Dit alles overwegende zou ik u dringend willen 
adviseren om van de voorgenomen sluitingen af te zien en de verantwoordelijkheid voor  het al dan 
niet schieten van hazen en konijnen bij de betreffende jagers te laten die hiervoor tenslotte zijn 
professioneel zijn opgeleid.

Hoogachtend,

C. de Wolf


